


Vážení spoluobčané,
jistě jste si všimli, že kaple je nově vymalovaná, z venku i zevnitř, 
a tak se mohl do naší kaple vrátit zrekonstruovaný boční oltář. 
Ne všechny nedostatky jsou ale odstraněny. Vnější výmalba po-
řád ještě není podle našich představ a bude se muset opravit. 
Cituji slova pan Sankota z památkové péče v Přešticích:
„Budu věřit, že se všechny problémy podaří vyřešit a budeme 
moci opravenou kapli Panny Marie Pomocné nominovat KÚ Pl-
zeňského kraje do soutěže Památka roku 2021.“ Snad se podaří 
vše dotáhnout do zdárného konce a budeme si držet palce, aby 
kaple v soutěži uspěla.
Na Hradčanech je dokončena nová komunikace u 11 parcel. V 
rámci této akce byly vybudovány chodníky, opravená dešťová 
kanalizace, opravené a doplněné stávající veřejné osvětlení, vy-
měněné jedno rozhlasové místo za bezdrátový, opravila se křižo-
vatka i její odvodnění a komunikace u workoutového hřiště má 
také nový povrch. Stavba by měla byt dokončena do konce října.
Firma Bekrostav na Hradčanech dokončila v opravu malé vodní 
nádrže a odvodnění komunikace nad rybníkem. 
Do nové DPSky se nastěhovali obyvatelé staré DPS. Výhodou no-
vých bytů je naprostá bezbariérovost. Stará DPS je již naprojek-
tovaná, je vydané stavební povolení a můžeme ji začít opravovat. 
Vznikne zde 8 malometrážních bytů a zázemí pro pracovnice 
sociální služby. Jeden byt je speciálně navržen pro vozíčkáře. Po 
dokončení opravy staré DPS bychom uspokojili evidované čeka-
tele na tyto byty.
 Pokračují projektové práce na mateřské školce. Projektanti 
předložili studii mateřské školky a společně s vedením školky si 
upřesnili požadavky na nově vznikající prostory. Zatím zůstane 
budova přízemní, i tak je tam místo na dvě oddělení. Do budouc-
na, kdyby dětí přibylo, je možné vystavět ještě jedno patro. 
Pracovat se může začít také v arboretu u kaple p. Marie Pomoc-
né. Projekt je hotový a v době vegetačního klidu bychom vykáce-
ly nevhodné dřeviny a udělali místo pro nové. Zásahy na zeleni 
budou minimální. Snažíme se uchovat každý strom, ale některé 
jsou nevhodně vysázené a navzájem si brání v růstu. Arboretum 
by mělo stát důstojným místem u naší kaple. 
Opravu komunikaci v Novém Sídlišti zkomplikoval stav vodovod-
ního řadu. Ve spodní části dochází k častým poruchám, proto 
jsme po poradě s ČEVAKEM opravu vodovodu zahrnuly do celko-
vé rekonstrukce silnice. Kamerové zkoušky také zjistily, že kana-
lizace není v havarijním stavu a nemusí se opravovat. V příštím 
roce bychom chtěli  zahájit stavbu centrálního parkoviště za ko-
telnou.
Na četné žádosti a prosby občanů jsme společně s panem dokto-
rem Majerem dosáhli alespoň zpomalení části ulice Komenské-
ho.  Jedná se o úsek mezi od náměstí k ulici Dlouhé. Další zpo-
malení se týká části ulice Dobřanská, a to od ulice Nerudova ke 
křižovatce na ulici Komenského. Jistě jste si všimli, že se zpomalí 
zejména centrální část Chlumčan a okolí školy. Rozhodnutí je vy-

dáno na jeden rok. Pak se uvidí, jestli se úsek bude prodlužovat. 
Děkuji panu Majerovi za pomoc a předjednání celé záležitosti.
Skončily projektové práce na hřiště s umělým trávníkem. Ko-
nečně máme cenu, za jakou by se hřiště mělo postavit. Cena 
mě překvapila, cca 14 000 000,-, dalo by se říct i zarazila. Pár dní 
jsem přemýšlela a položila jsem si několik otázek. Chceme udě-
lat další tréninkové hřiště – chceme. Chceme jít efektivní cestou 
– chceme. Chceme myslet dopředu – chceme. Tak jsem začala 
hledat informace o hřišti s přírodním nebo umělým povrchem. 
Dávala jsem si pro a proti. Pro travnaté hřiště je snad jen poři-
zovací cena. Na umělém trávníku se dá hrát v každém počasí a 
má dlouhodobou životnost i při intenzivním a frekventovaném 
používání. Vlákna umělého trávníku jsou delší než u přírodního 
povrchu, takže působí bohatším a měkčím dojmem. Fotbalové 
hřiště s umělým trávníkem je mnohem praktičtější než přírodní 
tráva. Dá se na něm hrát doslova za každého počasí a vyžaduje 
jen nenáročnou průběžnou údržbu. Je vhodné tam, kde jedno 
hřiště využívá několik týmů. Sportovci mohou trénovat, i když 
je venku mokro. Umělý trávník si zachovává své vlastnosti i za 
deštivého počasí. Na hřišti s umělým trávníkem se dá hrát v prů-
měru až 2000 hodin ročně. Přírodní trávník zvládne 600 až 800 
hodin ročně a pak už se vlastnosti trávníku zhoršují a hřiště se 
musí opravit. Hřiště s umělým povrchem jsou stále oblíbenější 
také díky minimálním požadavkům na údržbu. Umělý trávník se 
nemusí sekat, hnojit ani zavlažovat, což je v letním období velká 
výhoda. Vyžaduje pouze hloubkové čištění, které stačí provést 
jednou za dva až tři roky. Pro mě byla volba jasná. Když hřiště, 
tak s umělkou. Teď přišly na řadu peníze. Vypsaná dotace nám 
nepokryje ani šestinu nákladů. Navíc v rámci udržitelnosti se ne-
smí hřiště pronajímat a pronájem také není zanedbatelný. Přeš-
tice sice hřiště s umělým povrchem mají, ale stavěli ho právě na 
dotaci, takže ho nemohou pronajímat. Další možnost je čerpání z 
výhodného úvěru, který musí být do konce roku 2022 vyčerpaný, 
jinak peníze propadnou. Máme projekt nejen na umělou trávu, 
ale také DPS a v zimě bude na MŠ. Musíme však začít stavět co 
nejdříve. Takže ze mě – na nic nečekat, pustit se do práce a mít 
pěkný kus sportovního areálu hotový.
Blíží se vánoční svátky, jsou to svátky, kdy si uvědomujeme, co 
je v životě nejdůležitější, nejsou peníze, domy ani auta. Ten, kdo 
v životě už svého blízkého ztratil ví, že nejdůležitější je rodina, 
naše děti, rodiče, prarodiče, vnoučata, sourozenci, prostě naši 
nejbližší. Važte si každého okamžiku, který s nimi můžete strávit 
a užívejte si ho. Vánoce jsou svátky klidu a pohody, televizních 
pohádek a filmů, vůně vanilkových rohlíčků a svařeného vína, 
čekání na Ježíška, shonu a nervozity. To všechno k Vánocům pat-
ří. Tak si to všechno pořádně užijte.
Do nového roku 2022 Vám přeji zdraví, klid, pohodu a štěstí.

ZPRÁVA STAROSTKY
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Mgr. Vladimíra Štejrová
starostka obce
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Jihoplzeňská obec Chlumčany leží asi 15 kilo-
metrů od západočeské metropole. V současné 
době je považována za významné průmyslové 
středisko. Chlumčany jsou známé především to-
várnou na podlahové dlaždice a výrobnou tvárnic, 
ale je zde také bohatý kulturní život. Historických 
památek sice v této lokalitě moc nenajdete, přes-
to se mají chlumčanští čím pochlubit. Mají třeba 
krásnou barokní Kapli paní Marie Pomocné, která 
nedávno prošla kompletní rekonstrukcí. Odbor pa-
mátkové péče ji v letošním roce dokonce nomino-
val do soutěže Památka Plzeňského kraje 2021.
Kaple, jež se nachází na okraji obce, pochází 
z poloviny 18. století. Od té doby byla několikrát 
opravována. Za zmínku stojí například rekon-
strukce z roku 1943, kterou zapříčinilo bombardo-
vání Dobřan. Další velké opravy se však dočkala 
až v posledních letech. „Od roku 2017 byla po-
stupně opravena střecha, krov, vnitřní a venkovní 
omítky i fasáda. Novou podobu dostala i cibu-
lovitá věžička s lucernou a dva zvony,“ jmenuje 
nadšeně starostka Chlumčan Vladimíra Štejrová. 
Dále byl zrestaurován boční oltář svatého Do-
minika včetně Raabova obrazu Kázání svatého 
Dominika a soch svaté Notburgy a svaté Barbory.
„Opravu kaple, jejímž vlastníkem je obec Chlum-
čany, projektovala společnost Atelier Soukup Opl 
Švehla a restaurování oltáře měl na starosti pan 
Jindřich Šlechta z Horažďovic,“ uvádí starost-
ka a upřesňuje, že oltář patří římsko-katolické 
farnosti Plzeň – Litice. „Ráda bych poděkovala 
firmám, které se na rekonstrukci podíleli, Jedná 
se o BIS a.s., Stucco TM – Město Touškov, s.r.o., 

Chlumčany opravily barokní kapli, renovují i chátrající kulturák

Inkasta, s.r.o., Plzeň, Pe-stav, s.r.o., Plzeň, truh-
lářství Krula a Elimont Přeštice,“ jmenuje starost-
ka, která si chválí také spolupráci s památkovým 
úřadem v Přešticích.

Nové kino a salonek
Kromě kapličky se vedení Chlumčan pustilo také 
do obnovy chátrajícího kulturáku, který neodmy-
slitelně patří k historii obce. „Mnozí chlumčanští 
mají ke kulturnímu domu citový vztah, protože se 
v 80. letech podíleli na jeho výstavbě,“ říká sta-
rostka obce. „Náš kulturák se proslavil zejména 
fonotékami, na které vzpomínají lidé z celého 
Plzeňského kraje. Pak už ale jen chátral, tak 
bychom mu chtěli vrátit lesk, který si zaslouží,“ 
doplňuje. Minulý rok se podařilo opravit kino a sa-

lonek, letos byla dokončena rekonstrukce nového 
obecního úřadu. V původních prostorách úřadu 
budou vybudovány dvě nové třídy mateřinky, kte-
rá má dnes nedostačující kapacitu. „Obyvatelům 
nabídneme více než čtyři desítky nových míst, 
což by mělo stačit pro všechny zájemce,“ myslí 
si Štejrová.
Rekonstrukce kulturáku bude pokračovat i v dal-
ších letech. „Máme v plánu zrekonstruovat sál 
s přísálím, které se nyní vůbec nevyužívají. Tam 
se budou konat kulturní akce, bály, koncerty nebo 
divadelní představení pro děti a pro dospělé, sál 
však poslouží i jako sportoviště,“ říká starostka. 
Součástí nového kulturáku bude také restaurace 
a několik pokojů pro hosty.

www.obec-chlumcany.cz



01.18/2021
Zastupitelstvo obce Chlumčany schvaluje ověřovatele zápisu za-
stupitele pana Jiřího Šebka a zastupitele pana Ing. Petra Brandla 
a určuje zapisovatelku zápisu paní Ing. Ivanu Zieglerovou.

02.18/2021
Zastupitelstvo obce Chlumčany schvaluje upravený program 
18. zasedání zastupitelstva.  

06.18/2021
Zastupitelstvo obce Chlumčany schvaluje záměr vybudování 
hydrogeologického vrtu HV-3 a zároveň schvaluje podání žádosti 
o dotaci u Státního fondu životního prostředí České republiky, 
Výzva č. 2/2018, Prioritní oblast 1. Voda, Podoblast 1.6 Zdroje 
vody, na hydrogeologický průzkumný vrt HV-3 a přijetí finanč-
ních prostředků do rozpočtu obce. 

07.18/2021
Zastupitelstvo obce Chlumčany schvaluje investiční akci Sta-
vební úpravy domu s pečovatelskou službou Nerudova č.p. 200, 
Chlumčany, parc. č. 248 v hodnotě 6.627.103,10,-Kč bez DPH.
  t
10.18/2021
Zastupitelstvo obce Chlumčany schvaluje realizaci investiční 
akce „Hřiště s umělým povrchem – Sportovní areál Chlumča-
ny“ v hodnotě 14.821.007,73,-Kč bez DPH, hrazené z bankovního 
úvěru u Komerční banky, a.s.

11.18/2021
Zastupitelstvo obce Chlumčany schvaluje koupi prodloužené 
splaškové kanalizace parc. č. 1213/1, parc. č. 1280, obojí v k.ú. 
Chlumčany u Přeštic, za cenu 1,-Kč vč. DPH od majitelky paní 
Barbory Šestákové, trvale bytem Hradčany 66, 334 42 Chlumča-
ny.

03.18/2021
Zastupitelstvo obce Chlumčany bere na vědomí informaci o 
kontrole usnesení z předchozího zasedání zastupitelstva obce 
Chlumčany. 

04.18/2021
Zastupitelstvo obce Chlumčany bere na vědomí zprávu starostky 
obce Chlumčany.  

05.18/2021
Zastupitelstvo obce Chlumčany bere na vědomí zprávu o činnos-
ti Rady obce Chlumčany v mezidobí. 

12.18/2021
Zastupitelstvo obce Chlumčany bere na vědomí zprávu Finanč-
ního výboru obce Chlumčany. 

08.18/2021
Zastupitelstvo obce Chlumčany dle § 84 zákona č.  128/2000 Sb. 
o obcích vydává (obecní zřízení) zřizovací listinu Základní školy 
Chlumčany.

09.18/2021
Zastupitelstvo obce Chlumčany schvaluje dle § 84 zákona č.  
128/2000 Sb. o obcích (obecní zřízení) vydává zřizovací listinu 
Mateřské školy Chlumčany.

USNESENÍ Z 18. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Obec Chlumčany | 14. října 2021

Schvaluje

Bere na vědomí

Vydává

st
ra
na
 4
 | 
Ch
lu
m
ča
ns
ký
 o
bč
as
ní
k



KRONIKA

Jahn Přemysl 

Srpen

Srpen

Říjen

Říjen

Kastner Jaroslav
Koubská Jana
Melicharová Věra
Pöndlová Jaroslava
Regner Jiří

Steiner Radomír
Šlehover Jiří
Weissová Vlasta

Benešová Alena
Dümontová Libuše
Hrušková Václava
Kabátová Eva

Skálová Věnceslava
Šrámek Jiří
Tichá Alena

Regner Jaroslav
Vlček Zdeněk

Vaněčková Marie

Bohmannová Věra

Vážení jubilanti, 
blahopřejeme Vám k Vašemu životnímu jubileu a přeje-
me Vám pevné zdraví a mnoho dalších let v radosti a po-
chopení Vašich nejbližších. Vážíme si Vašich činů, které 
jste vykonali a děkujeme Vám za vše.

Blahopřání k 75. narozeninám

Blahopřání k 80. narozeninám

Blahopřání k 85. narozeninám

Blahopřání k 91. narozeninám

OÚ Chlumčany

Stehlíková Miloslava (1934)

OÚ Chlumčany

Vzpomínáme

Oslavili

Narodili se

Pozůstalým projevujeme upřímnou soustrast.Palma Václav (1931)
Naďová Marie (1932)
Benešová Irena (1956)
Blažková Marcela (1974)

Kácha Kryštof
Švecová Julie
Francová Anežka

Křesťan Jakub
Bursa Antonín
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INFORMACE Z OBCE

Obecní úřad Chlumčany získal 1. místo. 

Dne 9. listopadu 2021 proběhlo v Pevnosti poznání v Olomouci 
slavnostní předání cen za ročník 2021 i 2020 v soutěži „Úřad na 
cestě k rovnosti“, kterou společně pořádají Ministerstvo vnitra, 
Úřad vlády a Institut pro veřejnou správu Praha. Letos proběhl 
15. ročník této akce. Každý ročník má specifické téma, ten le-
tošní byl zaměřen na příklady dobré praxe v době pandemie 
covid-19 ve veřejné správě, ročník 2020 pak na bezpečnost ve 
veřejném prostoru z hlediska rovnosti žen a mužů.
Téma bezpečnosti veřejného prostoru vybrali organizátoři sou-
těže, protože je to v současné době jedno ze zásadních témat 
pro města a obce, které bezpečnostní situaci řeší ve spoluprá-
ci s Policií ČR a městskými policiemi, kdy společně identifikují 
nebezpečná veřejná místa, vyhodnocují úroveň nebezpečnosti a 
přijímají konkrétní opatření, jakými mohou být instalace kame-
rových systémů či lepší osvětlení, a zároveň pořádají vzdělávací 
akce. Příklady dobré praxe v době pandemie covid-19 ve ve-
řejné správě, které byly letošním zadáním, reflektovaly přístup 
úřadů k nastalé situaci a jejímu řešení. Soutěž probíhala formou 

dotazníků ve čtyřech kategoriích. Zvlášť pro obce I., II. a III. typu 
a kraje. Otázky byly zaměřené na přijatá opatření i na plány úřa-
dů do budoucna.
„O přihlášení našeho obecního úřadu do soutěže jsem neváhala. Jsem 
přesvědčena, že i na malém úřadě lze činnost vykonávat nadstandard-
ně a dle prvního místa v soutěži nepochybuji, že je náš úřad příkladem 
dobré praxe“ dodala Ing. Ivana Zieglerová. 

Soutěž Úřad na cestě k rovnosti 2021



Soutěž Zlatý erb, která od svého prvopočátku slouží jako nástroj 
pro zlepšení kvality webových stránek obcí vznikla již v roce 1999. 
Postupně se ze soutěže stala prestižní událost, která se těší hoj-
né účasti. Mezi milníky soutěže bezesporu patří ocenění z roku 
2002, kdy se stala finalistou prestižních cen Stockholm Challenge 
Award. Po tomto ocenění dostala soutěž nový nádech a skutečně 
se rozšířila po celé republice a napomohla tak ke změnám a sjed-
nocení webů obcí, které se postupně proměňovaly do současné 
podoby, kdy je kladen důraz zejména na rozložení stránek, jejich 
přehlednost a jednoduchost pro uživatele. 

Vedoucí úřadu Ing. Zieglerová i v letošním roce přihlásila webové 
stránky obce do 22. ročníku soutěže. V kategorii Nejlepší webové 
stránky obce se obec Chlumčany umístila na 2. místě.
Webové stránky obce chceme nadále doplňovat a vylepšovat. 
Uvítáme proto každý podnět z řad veřejnosti na jejich zdokona-
lení.
Výsledky krajského kola soutěže jsou zveřejněny na portálu Pl-
zeňského kraje http://www.plzensky-kraj.cz/propagace-a-soute-
ze-it i na webu soutěže www.zlatyerb.cz .

Zlatý erb 2021

za OÚ Ing. Ivana Zieglerová
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Prodej knih Uzávěrka
Na obecním úřadě v Chlumčanech, v kanceláři Podatelny je k 
zakoupení kniha Chlumčanech, cena 230,-Kč a kniha „Hradča-
ny 1788-2020“ za 250,-Kč.

Uzávěrka a inzerce příspěvků pro následující vydání je do 
25.2.2022.
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Kontejnery na tříděný odpad se staly běžnou součástí naší obce. 
Odpady třídí většina domácností, přesto není systém sběru od-
padků dostatečný a musí se změnit. Otázka je jak? Dnes občan, 
který poctivě třídí a má tak nízký podíl komunálního odpadu, 
platí za popelnici stejně jako ten, který netřídí a komunálního 
odpadu tak vyprodukuje více. Motivační systém bude naopak 
zvýhodňovat všechny poctivě třídící.

Čím více občan vytřídí využitelného odpadu, tím menší frek-
venci vývozu popelnice na směrný komunální odpad bude po-
třebovat.
Prioritou nás všech by mělo být snížení objemu komunálního 
odpadu, a to např. pomocí vytvoření lepších podmínek pro jeho 
třídění. Důležité je totiž šetřit nejen přírodu, ale i naši kapsu.

Proč třídit odpad?
1.Ekologie
2.Zvyšování cen svozů komunálního odpadu
3.Zákaz ministerstva životního prostředí skládkovat od roku 2030 
využitelné a recyklovatelné odpady

Jak to funguje?
Celý systém je dobrovolný. Znamená to tedy, že mohou nastat 
teoreticky dva možné scénáře:
1.Pokud občan NECHCE TŘÍDIT odpad, nic se pro něj nemění. 
Jeho poplatek za popelnici bude stále stejný (resp. bude se zvyšo-
vat s rostoucími cenami za svoz komunálního odpadu).
 
2.Pokud občan CHCE TŘÍDIT odpad, bude si moci zakoupit po-
pelnici s menší frekvencí vývozu, neboť většinu využitelného od-
padu vytřídí, a tím se mu sníží i poplatek za popelnici.

Neskládkovat kompostovatelný odpad
V ČR se stále skládkuje drtivá většina komunálních odpadů, tedy 
odpadků z našich popelnic, ale také trávy, listí a větví z úpravy 
obecní zeleně nebo odpadků z košů u zastávek a zbytků po úkli-
du silnic a chodníků. Asi 13 % se recykluje a desetina odpadků 
pálí ve spalovnách.
Bezmála polovinu komunálních odpadů tvoří bioodpad, tedy 
kuchyňské zbytky, tráva, nebo listí. Tento odpad na skládkách 
hnije, nepříjemně zapáchá a výluhy mohou kontaminovat pod-
zemní vody. 

Cíle Evropské unie v cirkulární ekonomice jsou následující:
Od roku 2023
• 65% míra recyklace
• 10% míra skládkování
• Povinné třídění biologicky rozložitelného odpadu (BRKO)

V roce 2021 je cena za ukládání využitelného odpadu 800,-Kč/
tuna. Každoročně bude docházek k růstu ceny a v roce 2030 bude 
tato cena činit 1.850,-/Kč/tuna. Současně s tím bude docházet k 
omezování množství skládkování, což znázorňuje graf níže.

V roce 2020 činily celkové příjmy obce na hospodaření s odpady 
1.700.759,50,-Kč, náklady obce činily celkem 3.113.612,00,-Kč. 
Znamená to, že obec doplácí na odpadové hospodářství každo-
ročně celkem 1.412.852,50,-Kč. 

Současná míra třídění odpadu v naší obci byla za rok 2020 cel-
kem 32 %, avšak potenciál konkrétně pro naši obec dle studie je 
až 84 %. Máme tedy velký prostor pro zlepšení hospodaření s vy-
užitelnými odpady, a tím je třídění BRKO (biologicky rozložitelný 
odpad), plastů, skla i papíru.

Současná produkce směsného komunálního odpadu (SKO) a 
využitelného odpadu (VO = papír, plast, sklo, BRKO, nápojový 
kartón, kovy, zbytkový využitelný) je: 

Při současných příjmech a nákladech za komunální odpad vy-
bíraný za občana činí celkový příjem v průměru 704,-Kč, avšak 
reálný doplatek obce přepočtený na jednoho občana činí 585,-
Kč. Pokud jako občané nebudeme nic dělat a nezačneme třídit v 
mnohem větší míře než jsme doposud zvyklí, v následujících 5 ti 
letech, kdy se nám budou snižovat limity na skládkování a ruku 
v ruce s tím spojené markantní zvyšování cen za skládkování, 
budeme čelit jen a jen zdražování za odpadové hospodářství.

Novela zákona o odpadech platná od roku 2022 nám ukládá změ-
nu výběr poplatku. Jako občané Chlumčan jste byli zvyklí na po-
platek za popelnici, nikoli za poplatek na osobu, jako tomu je v 
některých městech. Od roku 2022 bude poplatek stanoven nikoli 
za popelnici, ale za nemovitost. Poplatek v současné podobě, na 
který jste byli zvyklí, existovat již nebude. V praxi to znamená, že 
každé číslo popisné bude hradit poplatek za komunální odpad. 
Sazba poplatku za 1 litr odpadu bude činit 0,80,-Kč a budete si 
jako každý rok moci vybrat známku. Nejvyšší navýšení ceny za 
popelnici pocítí občan, který se rozhodne, že se nebude snažit 
třídit využitelný odpad a zakoupí si známku na popelnici s tý-
denním vývozem. 

Odpady - k třídění je třeba motivovat

za OÚ Ing. Ivana Zieglerová
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V září proběhlo čištění kontejnerů na separovaný odpad, kte-
ré pro obec zajišťovali Západočeské komunální služby a.s.. 
Následně byly kontejnery opatřeny novými samolepkami.
tato cena činit 1.850,-/Kč/tuna. Současně s tím bude docházet 

Každoročně dochází k čištění uličních vpustí, protože se jejich 
prostor zanáší různými nečistotami (listím, jehličím, trávou, ka-
meny atd.). V letošním roce proběhla i jejich důkladnější kontrola, 
která odhalila jejich špatný stav. Opravy vpustí budou rozloženy 
do několika etap v průběhu následujících let. 

Velice děkujeme našemu SDH Chlumčany za provedení desinfek-
ce naší základní a mateřské školy a také prostor knihovny. Desin-
fekce proběhla 28.11.2021.

V podzimních měsících byla naše kaple nově vymalována. Díky 
nové vnitřní výmalbě došlo k umístění renovovaného bočního ol-
táře. Na venkovním nátěru proběhnou ještě opravy. 

Obyvatelé domu s pečovatelskou službou v Nerudově ulici se 
dočkali stěhování. V současnosti jsou všichni přestěhováni v 
novém a věříme, že se jim bude dobře bydlet. Nyní je naše 
pozornost zaměřena na řešení administrativy kolem výběru 
dodavatelské firmy na rekonstrukci původní budovy. 

 S rozvolněnými pandemickými opatřeními se s koncem léta 
vrátila kultura do Chlumčan. Skupina pod vedením pana Ja-
roslava Boháče sestavila pro všechny měsíce bohatý a pes-
trý program. V řadě filmových produkcí nechyběly pohád-
ky pro nejmenší, starší diváci se hojně účastnili například 
snímku KAREL. Oblíbenými se stávají divadelní představení. 
Po divadelním spolku z Plánice, s představením TENOR NA 
ROZTRHÁNÍ, zaujal především spolek ŠŤAVEL ze Šťáhlav a 
jeho kus ZLOČIN V EXPRESU 0112 s vynikajícím hudebním 
doprovodem a cimrmanovským pojetím celého vystoupení. 
 Moderní současnou zábavu přijel představit přední český 
stand – up komik Lukáš Pavlásek. I v budoucnu bude pro-
gram tvořen tak pestrou směsicí produkce, aby si vybral 
opravdu každý návštěvník. Jardovi Boháčovi a jeho kolegům 
za vše dík.

Čištění kontejnerů na
separovaný odpad

Čištění uličních vpustí

Hasiči desinfikovali školu a školku

Kaple Panny Marie Pomocné 

Dům s pečovatelskou službou

Kulturní dění v Chlumčanech

Suchá, technička
Suchá, technička

Suchá, technička

Stanislav Dvořák, radní obce

Suchá, technička

Stanislav Dušek, místostarosta



 S dokončeným projektem na rekonstrukci kulturního domu 
se s předstihem řešil i okolní parter. Již v letních měsících se 
několikrát sešla pracovní skupina, aby projednala postupně 
vyvstalé alternativy a množství detailů.
Ve shodě s architekty bylo preferováno zklidněné a důstojné 
prostředí, ale s neomezeným přístupem k zahrádkářské ko-
lonii pod kulturním domem a k soukromým pozemkům a ke 
skladové obecní hale. Nyní problematické výškové neshody 
před objektem na Komenského ulici budou upraveny a do 
samotného obecního úřadu bude v konečné podobě vybu-
dován bezbariérový přístup v podobě pohodlného chodníku.
 V konečném předloženém návrhu se podařilo vytvořit pro-
stor pro celkem 56 parkovacích stání. Základním materiá-
lovým prvkem všech ploch budou žulové obruby, kostky, a 
především pak žulové odseky. Pamatováno je i na parkové 
pojetí prostoru. Záhony, keře, vzrostlé stromy. Výsledek bude 
doplněn vhodným mobiliářem. Uvažováno je se zabudová-
ním podzemních odpadových kontejnerů. Zajímavostí bude 
podzemní rezervoár na záchyt dešťové vody ze všech střeš-
ních ploch kulturního domu.

Velkým tématem pro chlumčanské, ale také pro vedení obce, jsou 
odpady. Jednak komunální a separované, tak také sběrný dvůr pod 
KD a v neposlední řadě sběrné místo na hrázi. Dnešní článek vě-
nuji dvěma z nich, které nás zlobili a zlobí nejvíce.

Separovaný odpad a k tomu určená sběrná hnízda. Momentálně 
máme v Chlumčanech deset míst pro tříděný odpad. Zajímavé je 
jejich vytížení a s tím spojené stále se opakující nepořádky v jejich 
blízkosti. Téměř vždy se to týká papíru, a to především špatně se-
šlapaných kartonových krabic a všeobecně objemnějšího odpadu. 
Vzhledem ke zvyšujícímu se množství tříděného odpadu, bude pro 
nás ještě hůř. Proto bych chtěl, touto cestou občany Chlumčan vy-
zvat k důslednějšímu udržování čistoty a pořádku v jejich okolí.   
  
Sběrné místo na hrázi. Od začátku našeho působení na obecním 
úřadě s tímto prostorem bojujeme a pořád to není ideální. V našich 
očích bychom tuhle část viděli jako odpočinkovou zónu s možnos-
tí relaxace. Bohužel jsme tam zdědili obrovskou BIO skládku a na 
vrh malý „sběrák“ téměř bez pravidel. Možná mi budete oponovat, 
že pravidla měl. Byla tam přece otevírací doba a někdo kdo se o 
něj staral. Ano, ale co když bylo zavřeno! Opakovaně zničený plot 
v zadní části (tak to je pořád otevřeno), černé sládky v jeho okolí 
a velké množství neřízeného objemového odpadu, který je při od-
vezení na skládku ten úplně nejdražší! A za něj jsme tvrdě platili! 
Navíc, značné zpřísnění zákonů o odpadech a jejich skládkování. 
To vše nás vedlo k rozhodnutí o změně fungování tohoto místa. 
Od druhého listopadového týdne fungujeme na „Hrázi“ non stop, 
kdykoliv. Ale pouze a jen BIO odpad! Větve do velkoobjemového 
kontejneru umístěného před branou a ostatní BIO do menších ná-
dob. Z prvních pár týdnů po změně, jsme velice mile překvapeni, 
jak to funguje. Děkujeme Vám, že na „Hrázi“ dodržujete pravidla 
a čistotu. 

Kulturní dům a jeho přilehlé plochy Odpady a sběrná místa

Stanislav Dvořák, radní obce  

Stanislav Dušek, místostarosta
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Probíhá nám výměna uschlých dubů na Hujábu. Prvních 23 třešní 
a jabloní bylo vysazeno. Celá akce se neobešla bez drobných problé-
mů, ale vše se povedlo dotáhnout do zdárného konce. Doufáme, že 
se novým stromům na Hujábu bude dařit lépe něž těm předchozím.

Vážení spoluobčané,

tímto bychom Vás chtěli informovat o změně 
termínu koncertu Pod křídly andělů, který se 
měl uskutečnit dne 3.12.2021 v kinosále v KD 
Chlumčany. Vzhledem ke zhoršující se epide-
mické situaci je koncert přesunut na nový ter-
mín 26.3.2022. Zakoupené vstupenky zůstávají 
v platnosti.

V případě dotazů se na nás neváhejte obrátit na 
e-mailové adrese info@plzenskavstupenka.cz

Děkujeme za pochopení.

Obec Chlumčany 

V letním období proběhl v Chlumčanech velmi 
důležitý pasport stromů a trávníků. K čemu 
jej potřebujeme a proč je tak důležitý? Dnes 
se v městech a obcích klade důraz na správ-
nou výsadbu vhodných stromů. Vše je velice 
nákladné, proto stát vypisuje mnoho dotač-
ních titulů, na které se díky pasportu zeleně 
mnohem lépe dosáhne. U některých dotací je 
dokonce povinný. Jen pro zajímavost? Zjistili 

jsme, že v Chlumčanech máme 130 tisíc metrů 
čtverečních trávníků, které jsou námi sekány a 
zaznamenali jsme v obci 460 významných stro-
mů. Díky pasportu má každý jeden strom svo-
ji kartu se zapsaným stručným životopisem. 
Dnes je pro obce a města naprostý standard 
tohle mít a vědět. 

Vážení spoluobčané, představitelé a členové spolků působících v 
Chlumčanech. Následující článek Vám přinese informace o nové 
směrnici, která mění přístup k poskytování dotací z obecního 
rozpočtu.
Obec Chlumčany podporuje, a i v budoucnu chce podporovat 
sportovní a kulturní život v Chlumčanech a spolky, které se na 
kultuře a sportu výraznou měrou podílejí. Protože v minulosti 
byly peníze poskytovány formou daru, mohly spolky použít tyto 
darované prostředky na jakékoli aktivity. I v případě, že nebyly 
pořádány žádné akce, neexistovala možnost, aby peníze byly 
vráceny zpět do obecního rozpočtu. Obec chce o obecní finance 
pečovat co nejlépe, a protože svoji podporu spolkům za poslední 
4 roky navýšila o téměř 40 %, a vyplácí spolkům více než 1 milion 
korun ročně, bylo nutné nastavit transparentní pravidla pro žá-
dosti o dotace, pravidla pro jejich čerpání, vyúčtování i kontrolu.
Tato nová pravidla shrnuje směrnice 9/2021, která je všem k dis-
pozici na webových stránkách obce. 
Žadatelem o dotaci může být pouze nepodnikající právnická oso-

ba, která žádá na projekt sportovní, kulturní nebo společenský. 
Žadatelé předloží žádost na Obecní úřad Chlumčany nejpozději 
do 31. ledna. 
! Na poskytnutí dotace neexistuje právní nárok!
Na sportovní či kulturní akce pro veřejnost na území obce může 
žadatel získat až 70 % uznatelných výdajů anebo až 80 % uzna-
telných výdajů, pokud subjekt žadatele má ve svých řadách podíl 
dětí a mládeže do 18 let nebo seniorů nad 65 let s bydlištěm v 
Chlumčanech vyšší než 30 %. Seznam uznatelných výdajů je sou-
částí směrnice.
Existuje také možnost ve výjimečných případech poskytnout do-
taci až 100 % nákladů akce, což schvaluje buďto rada obce anebo 
zastupitelstvo.
Důležité je, pokud spolky budou žádat o dotace na více akcí, aby 
tyto akce byly uvedeny v žádosti každá zvlášť a každá akce bude 
také zvlášť vyúčtována.
Spolky mohou krom akcí žádat také o dotaci na výdaje vynaklá-
dané v rámci jejich hlavní činnosti jako jsou energie, nájemné, 

Pasport stromů a trávníků

Výměna uschlých dubů na Hujábu

Koncert Pod křídly andělů

Nová směrnice pro poskytování dotací z rozpočtu Obce Chlumčany

Základní škola – 
poškozená 
střecha

Kanalizace - Nové 
Sídliště

Ve čtvrtek 21. 10. 2021 došlo 
v důsledku silného větru k 
poškození střešní krytiny na 
místní základní škole. Zajiš-
tění poškozené střechy zajis-
til SDH Chlumčany a hasiči 
Dobřany. Oprava proběhne v 
nejbližším možném termínu.

V Novém Sídlišti v návaznosti 
na plánovanou rekonstrukci 
komunikace proběhla kame-
rová zkouška kanalizace. Dů-
vodem bylo prověření jejího 
stavu, aby případné opravy 
mohly probíhat současně s 
rekonstrukcí komunikace a 
opravou havarijního stavu vo-
dovodu. Při kontrole nebylo 
zjištěno poškození vyžadující 
opravu.

Stanislav Dušek, místostarosta

Stanislav Dušek, místostarosta

Suchá, technička

Suchá, technička



určité služby jako údržba majetku, povinné revize apod. Výše do-
tace pak může být maximálně 60 % uznatelných výdajů anebo 
75 % u spolků, kde podíl dětí a mládeže do 18 let anebo seniorů 
nad 65 let s bydlištěm v Chlumčanech je vyšší než 30 %. Žadatel 
v žádosti uvede celkové výdaje související s hlavní činností a vy-
účtování bude vztaženo k těmto celkovým výdajům.
Existuje také možnost ve výjimečných případech poskytnout do-
taci až 100 % nákladů na provoz, což schvaluje buďto rada obce 
anebo zastupitelstvo. 
Všichni účetní či představitelé spolků, kteří připravují žádosti 
o dotace se musí s novou směrnicí seznámit, aby nepromeškali 
termín pro podání a aby žádost podali správně.
Případné dotazy zodpoví buďto příslušní zaměstnanci Obecního 
úřadu v Chlumčanech anebo Markéta Vachlová (předsedkyně fi-
nančního výboru). 

Sousední města či obce již o dotace v tomto formátu žá-
dají několik let, takže spolky mohou čerpat zkušenost i od 
svých kolegů z okolí.
Věříme, že takovýto způsob bude přehlednější, spravedlivější, a 
především lépe prokazatelný ve vztahu k poskytování peněz z ve-
řejných financí.
Všem spolkům děkujeme za jejich činnost a přejeme nejen jim a 
jejich členům, ale všem spoluobčanům klidné prožití vánočních 
svátků, pevné zdraví a krásný nový rok 2022.

Ing. Markéta Vachlová – předsedkyně 
finančního výboru - ve spolupráci s radou 

Obce Chlumčany

HRADČANY

Sraz rodáků z Hradčan se nemohl konat ani v roce 2021.  Pro-
to 19. června 2021 proběhl na Hradčanech u kapličky slavnost-
ní  křest knihy „ Hradčany    1788-2020“.  Na akci byli pozváni, 
vzhledem ke   covidové  epidemii,  jen   Hradčanští.   I přes velké 
horko, které v tu sobotu bylo, sešlo se kolem  stovky  místních.     
Akci moderovala  Jana Sedláčková, která s manželem Janem 
hudbou a zpěvem navodili krásnou atmosféru svátečního odpo-
ledne. Po zahájení Marií Krsovou, pozdravila občany starostka 
obce Vladimíra Štejrová, která vzpomínala na vztah k Hradča-
nům již od dětství. Zdravici přednesl pan starosta Antonín Ko-
zák, který chválil napsání knihy a autorka publikace paní  Eva 
Horová hovořila o psaní knihy a o kořenech, které má její rodina 
na Hradčanech. Poté následoval samotný křest.  O kmotrovství 
byl požádán Antonín Kozák, který je známou a váženou osobou v 

Chlumčanech i na Hradčanech. Jeho úctihodný věk, zkušenost a 
občanské postoje jsou předpokladem, že byl kmotr vybrán správ-
ně.Po křtu následovala autogramiáda autorky knihy a prodej. O 
knihu byl velký zájem. Podle ohlasů čtenářů se kniha líbí. Což 
dělá velkou radost všem, kdo mají zásluhy na vzniku knihy. V 
této době je možné si knihu zakoupit za 250,-Kč na Obecním úřa-
du v Chlumčanech.Kromě informací o Hradčanech se čtenáři 
v  knize dozví o životě v minulosti, o událostech v období obou 
světových válek, podrobnosti o polesí Vysoká a další zajímavosti. 

Křest knihy „Hradčany 1788 - 2020“

kmotr knihy  Antonín Kozák a Eva Horová při křtu

zahájení akce
účastníci křtu

podepisování knihy autorkou
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11.září se uskutečnil 4. Strašidelný les, pořádaný SDH Hradčany.
Je vidět, že strašit na Hradčanech umíme. Akci navštívilo cca 300 
lidí, z toho 135 dětí.
Než vyrazily děti do lesa, byly pro ně připraveny na návsi atrakce, 
střelnice, soutěže, disco.
Po setmění začaly od hasičské zbrojnice pomalu vycházet sku-
pinky cca po 6ti osobách na strašidelnou trasu. Zde na ně čekalo 
hodně strašidel a pohádkových postav, které dělali vše proto, aby 
si děti i dospělí akci užili.
Chtěl bych poděkovat všem dětem a rodičům za jejich účast, pro-
tože bez nich by akce nedávala smysl.
Velké díky patřím maskám a ostatním organizátorům za jejich 
vložené nemalé úsilí a volný čas, kterého není v dnešní době 
mnoho.
Dále bych chtěl poděkovat sponzorům a obci Chlumčany za fi-
nanční podporu.

Práce na opravě vodní nádrže firma Bekrostav s.r.o. zahájila v 
září a hotové dílo předala v říjnu. Součástí projektu byla úpra-
va terénu a vybudování odvodnění komunikace parc. č. 1193 a 

1149/1 v k.ú. Chlumčany u Přeštic, které je přítokem do nádrže. 
SDH Hradčany vlastními silami dodělají úpravu zeleně. 

Rekonstrukce komunikace probíhala v ob-
dobí od červena do listopadu 2021. V průbě-
hu stavby byla obec v kontaktu s místními 
obyvateli. Až na pár připomínek proběhla 
rekonstrukce bez komplikací. Součástí re-
konstrukce byla oprava dešťové kanalizace 
a rozšíření veřejného osvětlení. Zároveň do-
šlo k opravě křižovatky a komunikace, kte-
ré napojují vznikající obytnou zónu 11RD 
Hradčany. 

Hradčanský „Strašidelný les“

Rybník Hradčany

Komunikace Hradčany

Přemysl Krs - předseda Osadního výboru, 
organizátor akce za SDH Hradčany.

Suchá, technička

Suchá, technička



Vážení čtenáři,
je za námi díky Covidu-19 několik měsíců odříkání a omezování. 
Přišla však chvíle, kdy jsme se mohli nadechnout a zregenerovat.  
Využili jsme této možnosti a připravili jsme několik akcí. V červ-
nu na Hradčanech proběhl křest knihy „Hradčany 1788-2020, au-
tor Eva Klepsová“, o této akci je samostatný článek. 
Dne 7.8.2021 pro nás naše členka Marie Krsová zorganizovala 
turnaj dvojic v Petangue. Turnaj se za účasti 12 dvojic konal v 
Dobřanech na petangue hřišti. Další členka Renata Hodanová 
připravila něco na zub a hasiči poskytli dopravu a ostatní ob-
čerstvení. Přesto, že převážná část zúčastněných v životě petan-
gue nehrála, bylo nádherné sledovat dosažené výsledky a jak se 
všichni s vervou zapojili a snažili se získat, co nejvíce bodů a nej-
lepší umístění. Na prvním místě se umístila dvojice Jitka Vokráč-
ková a Karel Beneš, na druhém místě Lenka a Josef Mišterovi a 
na třetím místě Renata a Jiří Hodanovi. Akce se povedla a byla 
završena v Dobřanech V Modré hvězdě u dobrého jídla a pití.

 Jako další akce, která proběhla přímo na Hradčanech byl Talent 
Cup 2021. Je dobře, že se nám podařilo pokračovat ve spolupráci 
s Coprem Přeštice. Tato akce proběhla dne 4.9.2021, a my se na 
ní podílíme zajišťováním občerstvení. Celé akci bylo nápomocno 
i počasí a akce se zdařila. Následující den 5.9.2021 se na stejném 
místě a po menší úpravě tras konala další akce, kterou tradičně 
pořádá HDK s. r. o. v čele s Ing. Jaroslavem Hudečkem. Při této 
akci jsme sponzoři a rovněž zajišťujeme občerstvení a zajišťuje-
me ostatní servis pro závodníky a jejich doprovod. Každý rok nás 
Ing. Hudeček překvapí pozváním nějakého hosta, vždy se jedná 
o reprezentanta ČR v biatlonu. Letos pozvání přijala úspěšná re-
prezentantka a v současné době maminka Veronika Vítková. Na 
konci pak byl připraven rozhovor s Veronikou, který moderoval 
Milan Hajžman a autogramiáda Veroniky. Rovněž této akci přálo 
počasí a akce se vydařila. Všichni odjížděli spokojeni.

Teď bylo třeba něco udělat taky pro naše ratolesti. Co jiného to 
mělo být než pověstný Strašidelný les, jehož organizaci zajišťoval 
Přemysl Krs. Strašidelný les proběhl již potřetí dne 11.9.2021 a 
zúčastnilo se jej 135 dětí a 150 dospělých. Je to náročné zajistit 
takovou akci, aby všechno klaplo, všeho bylo dost a všichni byli 
spokojeni. Nakonec vše dopadlo na výbornou a děti s rodiči od-
cházeli spokojeni. Podrobněji v samostatném článku.

Už dlouho jsme se připravovali na nějaký ten poznávací zájezd. 
Konečně jsme měli zelenou a mohli někam vyrazit. Marie Krso-
vá nám naplánovala dne 2.10.2021 zájezd na zámek Konopiště s 
jeho prohlídkou a následně zajistila návštěvu a prohlídku pivo-
varu Velké Popovice. 
Zámecké komnaty a shlédnuté cennosti, které jsme při prohlíd-
ce viděli, nás fascinovali. Zámek Konopiště je krásný a stojí za 
shlédnutí. V pivovaru Velké Popovice jsme měli zajištěnou pro-
hlídku s ochutnávkou. Viděli jsme výrobní prostory, lahvovnu, 
nechybělo ani pohlazení maskota piva živého kozla. Celá akce 
byla poté zakončena V Kozlovně u líček na víně, koleni na pivě a 
dobrého piva. Všichni dle ohlasu byli spokojeni a těší se na další 
podobný zájezd. 

Pro naše děti jsme dne 6.11.2021 připravili Lampiónový průvod. 
Sešlo se celkem 30 osob z toho 16 dětí. Všichni jsme se prošlí obcí 
a na konci děti dostali nějakou to dobrůtku.

Vážení čtenáři, většina z Vás si říká a kde jsou jejich účasti a 
úspěchy na poli sportovním. K tomu musím dodat, že jediná 
akce, která proběhla dne 4.9.2021, byla soutěž O pohár starosty 
OSHPJ v požárním klasickém sportu. Uvedená soutěž neměla s 
tou, na kterou jsme zvyklí nic společného. Účast nebyla podmí-
něna umístěním v okrskovém kole. Proto okrsky mohl zastupo-
vat jakýkoliv jejich sbor. My jsme se rozhodli, že tuto možnost 
přenecháme v našem okrsku jinému sboru.
Chtěl bych ještě dodat, že akce proběhli za podpory OÚ Chlumča-
ny a chtěl bych touto cestou poděkovat všem, kteří se podílí na 
kulturním a společenském dění na Hradčanech.

Jelikož již máme za dveřmi Vánoce, přeji všem šťastné a vese-
lé prožití Vánočních svátku, pevné zdraví a v Novém roce 2022 
mnoho úspěchů v pracovním i soukromém životě.

Kulturní a společenský život na Hradčanech

Jiří Hodan v. r. 
starosta SDH Hradčany
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18.září 2021 uspořádal Cyklistický klub CK Kramolín z.s. se síd-
lem v Chlumčanech již pátý ročník velmi oblíbeného cyklistické-
ho závodu pro děti.
Trať závodu byla tak, jako každý rok, pořadateli vyznačena v oko-
lí místního fotbalového hřiště.
Po otevření kanceláře závodu bylo všem přihlášeným pořadateli 
připevněno na závodní stroj startovní číslo. Každý ze startují-
cích se mohl občerstvit z připraveného občerstvení pořadateli. 
Po ukončení přihlášek již byl připraven start první kategorie. Od 
startu první kategorie probíhaly nelítostné boje. Startující ne-
chali na trati všechny své síly a do cíle dojížděli značně vyčerpa-
ní, ale šťastní že závod zvládli. Ihned po dojezdu každé kategorie 
bylo vyhlášeno pořadí všech startujících, kteří byli odměněni 
příslušnými medailemi, diplomy a věcnými cenami. Všichni byli 
při vyhlášení na svůj výkon velmi hrdí.
Za bezchybnou pořadatelskou činnost, přípravu tratě a přípravu 
občerstvení pro děti
patří velké poděkování všem pořadatelům z cyklistického klubu 
CK Kramolín. Velké díky též za pomoc zástupcům badmintono-
vého klubu Chlumčany a vedení fotbalového klubu  Chlumča-
ny za zapůjčení prostor hřiště pro vytýčení tratě závodu. Velké 
poděkování patří též Obecnímu úřadu Chlumčany za finanční 
pomoc a firmě Elastoform Přeštice za zajištění cen a dárků pro 
všechny startující !!
Všichni přítomní, startující i pořadatelé se již těší na další již 6. 
ročník závodu. Hlavním cílem pořadatelů je podchytit pro sport 
co nejvíce mladých dětí, což se nám velmi daří. Největší osmě-
nou pro pořadatele je, že ihned po skončení závodu vidíme u 
všech dětí velký zájem o již další ročník.

Kategorie 0-5 let – Odrážedla – 3 startující
1.místo – Filip Šrámek
2.místo – Jonatan Švajcr
3.místo – Tomáš Zemene

Kategorie 0-5 let – Kolíčka – 4 startující
1.místo – Ondřej Zemene
2.místo – Adam Havlíček
3.místo – Kristýna Šrámková

Kategorie 6-7 let – 8 startujících
1.místo – Tomáš Vavřík
2.místo – Václav Král
3.místo – Iva Havlíčková

Kategorie 8-9 let – 5 startujících
1.místo – Tereza Míšková
2.místo – Vanessa Vlková
3.místo – Tobias Kreiner

Kategorie 10-12 let – 8 startujících
1.místo – Daniel Brunát
2.místo – David Vlk
3.místo – Tereza Svobodová

Kategorie 13-15 let – 3 startující
1.místo – Tereza Gemerská
2.místo – Tereza Potočníková    
3.místo – Jan Dvořák

SPORTOVNÍ A SPOLKOVÁ RUBRIKA
5. ročník Dětského cyklistického závodu v Chlumčanech

Za CK Kramolín z.s. Fr.Janoušek
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Milí čtenáři,
rádi bychom se s Vámi podělili o to, co se u nás událo na podzim. 
V září, na začátku školního roku jsme i my začali s tancováním. 
Přišlo mezi nás spoustu nových dětí, zvláště těch nejmenších, a 
my velice rádi vidíme, jak je to všechny baví a jak se pokaždé těší 
na další hodinu.
Minulý rok se pro děti nemohly konat žádné akce, tak jsme se 
rozhodli jich na podzim několik uspořádat. Ve spolupráci s Ob-
čerstvením Na hřišti a SDH Chlumčany jsme připravili ,,Pohád-
kovou cestu“. Akce se konala na fotbalovém hřišti. Na děti čekala 
spousta pohádkových postav, úkolů a sladkých odměn. Nechy-
běla ani dětská discotéka, kde si děti se všemi pohádkovými po-
stavami zatancovaly. Dále se opět ve spolupráci s Občerstvením 
Na hřišti uspořádala ,,Drakiáda“, kde si děti společně pouštěly 
draky. Draků létalo na obloze opravdu hodně a kromě toho, že si 
to děti velmi užívaly, rozdávaly se i odměny a ceny.
Teď na podzim jsme také mohli po dlouhé době vystupovat. Tan-
čili jsme na Galavečeru Západočeské hasičské ligy. Velmi děku-
jeme za pozvání.
A nyní už pilně trénujeme na naše vystoupení na Vánoční besíd-
ce pro rodiče, které tímto velmi srdečně zveme.
Na závěr bychom chtěli poděkovat Obci Chlumčany za podporu. 
Dále děkujeme Občerstvení Na hřišti ,SDH Chlumčany a TJ Ke-
ramika Chlumčany. A zvláštní poděkování za akci ,,Pohádková 
cesta‘‘ patří také manželům Novotným za spolupráci, Janě Jansá-
rové za pletení copánků, Veronice Romové za upečení perníčků, 
Danielu Skřivanovi za namalování kulis, Romaně Švajcrové za 
fotografování a všem, kteří se jakkoliv zúčastnili.
Děkujeme i Vám všem za přízeň. Přejeme krásné a pohodové Vá-
noce a v novém roce hodně zdraví.
O-Dance

Vážení spoluobčané,

na začátku článku bych se ráda zmínila o červnové situaci na 
Moravě.
I my jsme přemýšleli, jak pomoci lidem zasažených tornádem na 
Moravě. Po přečtení příspěvků na sociálních sítích našich kole-
gů a kamarádů z Čejkovic jsme se dozvěděli, že při odklízení ná-
sledků katastrofy přišli o motorovou pilu, a tak jsme se rozhodli 
poskytnout jim finanční prostředky k zakoupení nové. Poté nám 
ale bylo oznámeno, že na novou pilu se složilo místní družstvo 
vinařů, a pokud chceme pomoci, peníze vyčleněné na nákup 
pily můžeme zaslat 80. leté paní Aleně Weingartové z postižené 
obce Lužice, které tornádo zničilo její dům, ve kterém žije sama. 
Jelikož řada z nás se rozhodla přispět i z vlastních zdrojů, roz-
hodli jsme se uskutečnit na paní Weingartovou neveřejnou sbír-
ku v hasičské zbrojnici, při které se vybralo i s naším sborovým 
příspěvkem 49.000,- Kč. 
27.8. jsme výtěžek osobně předali paní Weingartové, která byla 
velice vděčná a dojatá. 
Všem, kteří na sbírku přispěli srdečně děkujeme!   

18.7.-25.7. jsme jako každý rok trávili čas na letním táboře na 
Kamensku. 
Letošní rok byl na téma Harry Potter, který jsme zahájili po pří-
jezdu dětí uvítáním na nástupišti 9 a 3/4.
Všechny naše studenty rozdělil Moudrý klobouk do čtyř kolejí, 
podle kterých si děti nabarvily své kravaty a vyrobily týmové 
vlajky.
Každý den nesl název dílu, podle kterého byl uspořádán i celo-

denní program.  
Děti si například měly možnost nakoupit v Příčné ulici různé 
sladkosti, doplňky, nebo také věci potřebné pro každého kou-
zelníka, například kouzelnické hůlky, sovu, knihu, kotlík, koště, 
atd. Vařily se lektvary, soutěžilo se na košťatech, byla bitva o Bra-
davice, hon na Baziliška, procházelo se bludištěm k Ohnivému 
poháru a spousty dalších her a soutěží. Nechyběl ani společný 
ples a dětská diskotéka.
Každý večer se hrálo u ohně na kytaru a zpívalo. Krásný týden 
plný dobrodružství a zážitků, který si užily nejen děti, ale i do-
spělí, jsme zakončili táborovým ohněm a představením dětí, kte-
ré si v průběhu týdne připravovaly.
Ještě bych za celý tábor chtěla moc poděkovat Filipovi a Danušce 
za výbornou kuchyni. 

19.9. jsme nástupem jednotky s technikou před hasičskou zbroj-
nicí uctili památku dvou zesnulých hasičů z jednotky SDH Ko-
ryčany 
2.10. proběhlo společné focení členů ke 130. letům sboru
9.10. se v hasičské zbrojnici uskutečnil 6. ročník turnaje v karet-
ní hře „Prší“
6.11. se z našeho sboru zúčastnily 2 týmy mužů soutěže o štít 
města Dobřany s umístěním na 2. a 5. místě.
13.11. se uskutečnil lampionový průvod, kdy jsme se sešli pod 
Novým Sídlištěm a společně došli na náměstí, kde na děti i do-
spělé čekal program v podobě různých soutěží, kapela Podvraťá-
ci a ohňostroj. Děkujeme všem za hojnou účast a obci Chlumča-
ny za podporu.

O-Dance

SDH Chlumčany
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MLÁDEŽ
Rok se s rokem sešel a my znovu uskutečnily podzimní ha-

sičské soustředění. V sobotu 25.9. jsme odjely na Hojsovu stráž 
do velmi pěkného penzionu U Röselů. Odpoledne jsme věnova-
ly procházce a tréninku uzlů, topografických značek a základů 
zdravovědy. Nedělní dopoledne patřilo střelbě, štafetě požárních 
dvojic a technickým prostředkům. Po obědě jsme vyrazily ze 
Špičáckého sedla na Černé a Čertovo jezero. Pondělí dopoled-
ne nám počasí moc nepřálo proto jsme se v penzionu věnovaly 
práci s buzolou, zásady použití hasiv a jednoduchých hasebních 
prostředků. Odpoledne jsme šly na procházku po okolí Hojsovi 
stráže. Znovu se věnovaly střelbě ze vzduchovek, lezly po laně a 
běhaly. Úterý bylo klidnější a po obědě jsme se vracely zpět do 
Chlumčan.

9.10. Proběhlo podzimní kolo hry Plamen ve Dnešicích

Plamen je celorepubliková soutěž v požárním sportu. Cílem hry 
je rozvíjet dětské znalosti, dovednosti a vědomosti v oblasti po-
žární ochrany. Jedná se o celoroční mimoškolní aktivitu dětí se 
zájmem o požární sport. Hra plamen vznikla v roce 1972 a od 
té doby se každoročně pravidelně opakuje. Hra byla od počátku 
organizována pro mladé hasiče, členy Svazu požární ochrany a 
posléze nástupnické organizace Sdružení hasičů Čech, Moravy 
a Slezska. Posláním hry je rozvíjet dětské znalosti, vědomosti a 
dovednosti v jednotlivých oblastech činnosti s přihlédnutím ke 
specifické oblasti požární ochrany.
Závod požárnické všestrannosti (ZPV)
Z jednoho družstva můžou být postaveny dvě pětičlenné hlídky. 
Cílem disciplíny je získávat a upevňovat všestrannou sportovní 
zdatnost soutěžích a zároveň zvyšovat jejich znalosti v oblasti po-
žární ochrany. Jednotlivé hlídky na trati (mladší cca 2 km, starší 
cca 3 km) navštěvují šest stanovišť, na kterých plní úkoly. Jedná 
se o střelbu ze vzduchovky, základy topografie, uzlování, základy 
první pomoci, požární ochranu a překonání překážky po vodo-
rovném laně. Nezvládnutí úkolů je odměňováno trestnými body, 
které se přičítají k čistému času strávenému na trati.

Štafeta požárních dvojic
Každé družstvo může postavit jednu nebo dvě pětičlenné štafety. 
Velitel, který pouze obíhá dráhu, může být u obou štafet jeden. 
První dvojice na dráze zapojuje hadici na hydrant a proudnici. 
Následná dvojice poté naopak hadici odpojuje, smotává a odnáší 
do cíle.

Za Chlumčany startovaly dvě hlídky mladších žáků a jedna hlíd-
ka žáků starších. Jeden mladší tým byl bohužel diskvalifikován 
a druhý tým se umístil na krásném 6.místě. Starší žáci obsadili 
10.místo
Ve štafetě mladší žáci obsadili 4.místo a starší 13.místo.

16.10. Proběhla hasičská soutěž v Blovicích. Necelých 50 týmů 
se na trati vystřídalo během 5 hodin. Naši žáci obsadili 4. a 8. 
místo v kategorii mladší a 6. místo v kategorii starší. Všem moc 
gratulujeme.

ČINNOST JSDH
21.6. se jednotka zúčastnila taktického cvičeni IZS v Oseku, kde 
se konal nácvik doplňování letadel
22.7. proběhlo v Soběkurech taktické cvičení požáru lesa - dál-
ková doprava vody
16.10. - 17.10. kurz nositele dýchací techniky ve školícím středis-
ku ve Zbirohu
23.10. školení strojníků v Dobřanech
27.11. desinfekce v prostorách ZŠ, MŠ, knihovny a zdravotního 
střediska

VÝJEZDY
16.6.likvidace uniklé provozní kapaliny na parkovišti v ulici B. 
Němcové
30.6. dopravní nehoda v ulici na Závisti - pád nákladní soupra-
vy do příkopu - po vyproštění soupravy proběhlo její očištění a 
úklid komunikace od bahna a hlíny
13.7. technický zásah v ulici U Keramičky v lesním úseku smě-
rem k obci Dnešice spadlý strom přes vozovku
21.10. technická pomoc – uvolněné plechy ze střechy na ZŠ

OSLAVENCI
50. narozeniny oslavila v červenci paní Radka Steinerová
60. narozeniny v říjnu pan Jan Štolba
70. narozeniny v srpnu pan Jaroslav Kolář
75. narozeniny v listopadu pan Jiří Šlehover

Bohužel nás opustili dva členi.
V říjnu náš nejstarší člen pan Václav Palma, který nedávno osla-
vil své 90. narozeniny. 
V listopadu pan Jiří Benedikt.

Všem pozůstalým projevujeme upřímnou soustrast a oslaven-
cům přejeme mnoho zdraví do dalších let.

Jelikož se blíží Vánoce a konec roku, přejeme všem klidné a ve-
selé svátky v kruhu Vašich nejbližších a do Nového roku spoustu 
radostí a hlavně pevné zdraví! 

st
ra
na
 1
8 
| C
hl
um

ča
ns
ký
 o
bč
as
ní
k

cvičení Osek

Dejcháče



st
ra
na
 1
9 
| C
hl
um

ča
ns
ký
 o
bč
as
ní
kFocení

Kamensko

Vyproštění kamionu

Soutěž Sbírka

Štít



V minulém čísle občasníku jsem se s jeho čtenáři podělil o řadě 
akcí, které tenisový oddíl uspořádal v průběhu letní tenisové se-
zóny. Abychom nezůstali něco dlužni, v dnešním čísle informu-
jeme o dalších aktivitách oddílu. Mezi ně patří účast družstva 
Chlumčan v soutěži družstev Davis Cup (od května až do červen-
ce), jejíž průběh byl velmi dramatický.   Závěrečnou sportovní 
akcí sezóny pak byl oblíbený turnaj žen Women Cup, který je po-
řádán současně s turnajem smíšených dvojic Mix Cup. Za zmín-
ku stojí i zájezd do Prahy na závěrečný turnaj ženských družstev 
pod názvem BJK Cup.

SOUTÉŽ DRUŽSTEV DAVIS CUP PLZEŇ - MĚSTO 2021

Družstvo TO Chlumčany ve složení Roman Vacovský (kapitán), 
Michal Marák, Jiří Koláček    a Miloslav Kozel se v průběhu květ-
na až července opět zúčastnilo dlouhodobé soutěže družstev 
neregistrovaných tenistů, kterou pod názvem „Davis Cup Plzeň-
-město“ organizuje TK Škoda Plzeň. Stejně jako loni nastoupili 
naši tenisté ve 2. lize této soutěže. Na rozdíl od roku 2020, kdy 
skončili na 3. místě a jen těsně jim unikla baráž o postup do 1. 
ligy, se jim letos tolik nedařilo a soutěž ukončili s bilancí 3 výher 
a 4 porážek na 6. místě z 8 účastníků. Tímto umístěním si přesto 
udrželi druholigovou příslušnost i pro rok 2022.

Výsledky tenistů Chlumčan v DC:

1. kolo   VS Kovo - Chlumčany 1:2 (body - singl Vacovský, debl 
Koláček, Kozel)
2. kolo    Chlumčany - Škoda Sever 2:1 (body - singl Koláček, debl 
Koláček, Marák)
3. kolo    DIOSS Nýřany - Chlumčany 3:0 
4. kolo  Pohoda Letkov B - Chlumčany 2:1 (bod - debl Koláček, 
Kozel)
5. kolo  Chlumčany - Sokol Doudlevce 0:3
6. kolo  Chlumčany - Baník Líně B 1:2 (bod - debl Koláček, Va-
covský)
7. kolo TC Barcelona - Chlumčany 1:2 (body - singl Vacovský, 
debl Koláček, Kozel)

TURNAJE WOMEN CUP + MIX CUP 2. 10. 2021

V pořadí již 12. ročníku turnaje žen ve dvouhře pod názvem Wo-
men Cup a souběžně hraného turnaje smíšených čtyřher Mix 
Cup, jenž se uskutečnil dne 2. 10. 2021, se za ideálního počasí 
zúčastnily celkem 4 tenistky a 7 párů z Chlumčan i okolí. 

V singlové soutěži se představily 2 hráčky domácího oddílu, kte-
ré obsadily 2. a 4. místo. Obhájkyně titulu Ivana Milotová pora-
zila v derby Markétu Holou i Dagmar Prunerovou, ale musela se 
sklonit před vítěznou Petrou Kleinovou, která při své 1. účasti v 
Chlumčanech vyhrála zcela zaslouženě, když souboj 2 nejlepších 
hráček měl velmi dobrou úroveň.  

Výsledky zápasů Women Cupu 2021:

Petra Kleinová - Ivana Milotová  6:3
Petra Kleinová - Dagmar Prunerová  6:0
 Petra Kleinová - Markéta Holá  6:0
Ivana Milotová - Dagmar Prunerová  6:1
Ivana Milotová - Markéta Holá  6:2
Dagmar Prunerová - Markéta Holá  6:2

Konečné pořadí:
1. Petra Kleinová
2. Ivana Milotová
3. Dagmar Prunerová
4. Markéta Holá

Účastníci turnaje mixů byli rozlosováni do 2 skupin - ve skupině 
A se utkaly 4 páry a ve skupině B pak 3 páry s postupem prvních 
2 dvojic do semifinále. Také v mixu se prosadily páry z hostují-
cích oddílů, které se v Chlumčanech představily poprvé. Na vý-
hru dosáhli Jan Sušánka a Petra Kleinová, která se tak stala nej-
úspěšnějším účastníkem této vydařené akce. Domácím tenistům 
se tentokrát nedařilo, když Ivana Milotová po boku s plzeňským 
Richardem Volínem skončili až na 4. místě, přestože v zápase o 
bronz nebyli bez šance. Zbývající dvojice reprezentující náš od-
díl (A. Levora s M. Holou, J. Vaněček s G. Štenglovou a M. Veit s 
K. Fialovou) do závěrečných bojů nepostoupily.

Semifinále:
Jan Sušánka, Petra Kleinová - Richard Volín, Ivana Milotová  6:1
František Neubauer, Alice Roušalová - Jan Lisec, Dagmar Prune-
rová 6:2

Zápas o 3. místo:
Jan Lisec, Dagmar Prunerová - Richard Volín, Ivana Milotová  6:4

Finále:
Jan Sušánka, Petra Kleinová - František Neubauer, Alice Rouša-
lová 6:2

ZÁJEZD NA FED CUP V PRAZE 1. - 6.11.2021

Oddíl tenisu - TENISOVÉ AKTUALITY
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Tým Chlumčan v Davis Cupu pořádaném TK Škoda Plzeň

14 účastníků turnaje žen a mixů 2.10.2021

Women Cup 2021 - 4 odvážné ženy na stupních vítězů

Vítězové Mix Cupu 2021 Petra Kleinová a Jan Sušánka



Ing. Ivo Regner
                               předseda tenisového oddílu

                              spolku TJ Keramika Chlumčany

Po covidových opatřeních, která zhatila konání Fed Cupu v roce 
2020, se nejlepší ženské týmy představily až o rok později v praž-
ské O2 Aréně v termínu 1. - 6. 11. 2021. Akce se konala popr-
vé v novém herním formátu 12 nejlepších družstev a s novým 
názvem Billie Jean King Cup (americká tenisová legenda byla v 
Praze osobně přítomna). Fanoušci z Chlumčan a okolí (K. Ho-
dinář, I. Regner, M. Veit, M. Švátora, Z. Bárta a I. Milotová) si 
s důvěrou v úspěch našich žen (v týmu nastoupily Krejčíková, 
Vondroušová, Siniaková         a Hradecká) zakoupili vstupenky 
především na obě semifinálová utkání a sobotní finále, nicmé-
ně díky prohře 1:2 se Švýcarskem v nejvyrovnanější skupině se 
Česko mezi nejlepší čtyřku neprobojovalo. A tak jsme museli vzít 
zavděk poloprázdným hledištěm při pátečních zápasech Rusko 
- USA a Švýcarsko - Austrálie a následným finálovým soubojem 
Ruska proti Švýcarsku, které skončilo překvapivou výhrou Rus-
ka. I přes neúčast českých tenistek jsme byli svědky výborné-
ho tenisu, když strůjcem ruské výhry v BJK Cupu pro rok 2021 
byla především Ludmila Samsonovová, která získala rozhodující 
body jak proti Američance Sloane Stephensové, tak proti Švý-
carce slovenského původu Belindě Bencicové. Z našich tenistek 
předváděla špičkové výkony jen Markéta Vondroušová, zatímco 
Bára Krejčíková doplatila na obrovskou herní zátěž v průběhu 
celé sezóny. Tak příště to snad bude lepší.    

Výsledky BJK Cupu 2021 v Praze:

Semifinále:
Rusko - USA  2:1 
Švýcarsko - Austrálie  2:0

Finále:
Rusko - Švýcarsko  2:0 
D. Kasatkinová - J. Teichmannová  6:2, 6:4 
L. Samsonovová - B. Bencicová  3:6, 6:3, 6:4
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V roce 2020 náš fotbalový klub, podobně jako jiné, zasáhla epi-
demiologická opatření. Podzimní část sezony se nedohrála a na 
jaře 2021 soutěž prakticky nezačala. Proto jsme rádi, že letos na 
podzim bylo opět možné při dodržování nařízených opatření 
soutěžní utkání odehrát.
Ti nejmenší, ročník 2015 a mladší, zatím jen trénují. Pod vede-
ním M. Němečka, J. Havlíčka a J. Kastnera se na hřišti dvakrát 
týdně scházelo téměř dvacet dětí. Je radost dívat se, s jakým nad-
šením se pokoušejí o první fotbalové krůčky.
Mladší a starší minižáci již svá soutěžní utkání hrají. V každé 
kategorii jsou vždy děti dvou ročníků narození, úspěch tak vět-
šinou závisí na počtu hráčů nejstaršího ročníku dané kategorie. 
Trenéři J. Milota, O. Lang a O. Šváb měli v mladších minižácích 
většinu hráčů posledního ročníku, a tak, až na jedno, všechna 
svá utkání vyhráli. U starších je to naopak. Z posledního ročníku 
jsou jen dva hráči, což se promítlo do většiny prohraných utkání.
Mladší žáci se po nejistém začátku v sezoně rozehráli, a mohli se 
tak v druhé polovině soutěže radovat z několika výher. Za druž-
stvo nastupují i někteří minižáci, takže právě věkový rozdíl i zde 
hraje roli. Trenéři V. Dědič a J. Švajcr oceňují nasazení většiny 
hráčů, s jakým k fotbalu přistupují, přesto by uvítali, kdyby se 
tým povedlo doplnit o další děti.
Mladší a starší dorost pod vedením M. Tomíška a P. Lösche hraje 
krajský přebor. Starší dorost skončil v podzimní části soutěže na 
sedmém místě. Milým překvapením byly především výkony na 

hřištích soupeřů. Naopak na domácím trávníku se klukům příliš 
nedařilo. Na tom je ještě třeba v jarní části sezony zapracovat.
O dvě příčky vyšší, tedy pátou pozici tabulky obsadili mladší do-
rostenci. Umístění i předváděná hra jsou velkým příslibem pro 
chlumčanský fotbal. Kluci obzvlášť překvapili výhrou poslední-
ho zápasu proti vedoucímu Tachovu, pro který to bylo první pro-
hrané utkání za poslední dva roky.
Tým mužů „B“ se na začátku podzimu potýkal s nedostatkem 
hráčů. Někteří skončili a u několika dalších došlo ke zraněním, 
což se projevilo i v prvních dvou prohraných utkáních. V dalších 
zápasech po doplnění kádru několika dorostenci mužstvo „za-
bralo“ a to se odrazilo na výsledcích. Po podzimu je v okresním 
přeboru na druhém místě s 29 body. Nejlepším střelcem se stal 
M. Zika s 11 góly. Trenéři F. Lösch a J. Havlíček si cení zejména 
pomoci dorostenců, kteří do utkání mužů většinou nastupují po 
předchozím odehraném zápase v soutěži dorostu.
Mužstvu „A“ se podzimní část sezony vydařila. Ze třinácti utká-
ní jen jednou v základní hrací době prohráli, získali 31 bodů a 
obsadili druhé místo tabulky se ztrátou dvou bodů na vedoucí 
tým soutěže „Přeštice B“. Trenéři V. Kudláček a M. Petrželka věří, 
že mužstvo v jarní části bude v dobrých výkonech pokračovat a 
„popere“ se o postup do vyšší soutěže.
Ještě bych rád zmínil anketu portálu www.fotbalunas.cz, kde 
naši kluci získali ve třinácti soutěžních kolech 5x titul hráč kola 
(Havlík, Vajai, Dostálík, Kastelic, Milota). Nejlepším střelcem se 

Oddíl kopané

BJK Cup - tenisté z Chlumčan na finálovém utkání

BJK Cup 2021 - vítězné Rusky a Švýcarky při vyhlášení 
vítězů



Marie Stuchlová
předseda ČZS

Letos proběhl již  pátý  ročník letní soutěže o 
nejkrásnější okno ,zahradu. Jsme rádi ,že se 
lidé zajímají o své okolí,které zkrášlují,vždyť 
příroda je naše bohatství. S velkou radostí 
jsme předali ceny p.Vaněčkové,Bártové,Hoda-
novi a Tomanovi Blahopřejeme všem výher-
cům a doufáme ,že i nadále budou svoje okolí 
zkrášlovat,aby se i ostatní  spoluobčané mohli 
pokochat krásou a motivací.

V Chlumčanech máme vítěze letní soutěže o nejkrásnější okno , 
balkon nebo zahradu

ZAHRÁDKÁŘI

stal P. Dostálík s dvanácti brankami.
V současné době rostou počty pozitivně testovaných na co-

vid-19 a protiepidemiologická opatření se opět zpřísňují. Nezbý-
vá tedy než doufat, že s příchodem jara se situace zlepší a fotba-
lové soutěže se tradičně rozběhnou.

Za oddíl kopané J. Milota
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Dagmar Zápotocká

Podzim končí a za pár dní budou Vánoce. Přání, že tento školní 
rok bude mít normální průběh, se nám bohužel nevyplnilo. Opět 
sílící epidemie nás nutí reagovat na situaci. Nepořádáme žádné 
společné akce s rodiči. Zrušili jsme naplánovaná divadelní před-
stavení, při kterých by se děti sdružovaly v jedné třídě. Nechce-
me, aby provoz školky omezovaly zbytečné karantény. V rámci 
tříd ale vše probíhá jako obvykle. V beruškách a koťatech zapojili 
do podzimního tvoření rodiče. Ti se svými dětmi doma vyráběli 
draky, které teď zdobí celé přízemí školky. Ve včeličkách si děti 
připomněly svátek svatého Martina a vše, co se této legendy týká. 
A protože v této nelehké době je třeba se udržovat v psychické i 
fyzické kondici, zapojila se naše škola do projektu České obce 
sokolské. Je to celoroční projekt pro předškolní děti „Se Sokolem 
do života aneb Svět nekončí za vrátky, cvičíme se zvířátky“. Ob-

sahem jsou pohybové aktivity, rozšířené o činnosti rozumové. V 
rámci těchto činností se děti snaží zvládnout jednotlivé úkoly v 
přirozených cvičeních, v obratnosti, v manipulaci s míčem. Dů-
ležitá je hlavně soudržnost s vrstevníky a radost z pohybu. Teď 
se ale hlavně těšíme na Vánoce. Přejeme všem jejich příjemné 
a klidné prožití a do nového roku 2022 hodně zdraví a pohody.

Ze života mateřské školy

MATEŘSKÁ ŠKOLA
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Natáčení nového autorského filmového dokumentu o historii 
Chlumčan začne již za několik týdnů. Místní badatel Stanislav 
Dvořák se v roli průvodce a režiséra tentokrát zaměří na nejstarší 
legendy, mystéria a dávno již zapomenuté příběhy. Ke spoluprá-
ci na novém počinu byla přizvána řada erudovaných osobností 
z řad historiků, archeologů či pracovníků státních vědeckých 
institucí. Hlavním kameramanem bude David Markovič. Úlohy 
vypravěče se zhostí herec Miroslav Táborský.
 Premiéra snímku je plánována na jaro 2023.

Miroslav Táborský promluví o Chlumčanech

redakce

OSTATNÍ
st
ra
na
 2
4 
| C
hl
um

ča
ns
ký
 o
bč
as
ní
k



Rádi bychom Vám v tomto čísle Chlumčanského občasníku 
představili spoluobčana, pana doc. Ing. Jindřicha Matouška, 
Ph.D. Pan Matoušek se ve svém profesním životě věnuje vědě, 
konkrétně na katedře kybernetiky a ve výzkumném centru 
NTIS Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plz-
ni. V rámci projektu, jehož je hlavním řešitelem, vrací hlas 
lidem, kteří o něj kvůli onkologickým onemocněním přišli či 
jim ztráta hlasu hrozí. Software vytvořili vědci výzkumného 
centra NTIS Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity 
ve spolupráci se softwarovými firmami CertiCon a SpeechTech 
a s Klinikou ORL a chirurgie hlavy a krku 1. lékařské fakulty 
Univerzity Karlovy a FN v Motole. Finančně projekt podpoři-
la Technologická agentura ČR v rámci programu Epsilon. Pan 
Matoušek také již dlouhou dobu aktivně působí ve fotbalovém 
oddílu naší tělovýchovné jednoty a je členem výkonného výbo-
ru TJ Keramika Chlumčany.

Začněme s vaším vztahem ke sportu. Jak jste se k práci pro fot-
balový oddíl a celou tělovýchovnou jednotu vlastně dostal?
Ke sportování a zejména fotbalu mám díky rodičům vřelý vztah 
již odmalička. Prošel jsem všemi mládežnickými výběry Viktorie 
Plzeň. V roce 1990 jsem se v mladším dorostu (dnes bychom řekli 
v kategorii U17) stal mistrem tehdejší Československé federativ-
ní republiky. Ve fotbale jsem reprezentoval i Západočeskou uni-
verzitu a v roce 1997 jsem v jejím týmu vyhrál akademické mis-
trovství ČR. Ve Viktorii Plzeň jsem působil až do juniorky a hrál 
divizi. Poté jsem se přesunul do Chlumčan a podílel se na histo-
rickém tažení místního fotbalového klubu do krajského přeboru 
a do divize. Divizi jsem si kvůli vážnému zranění kolena ale už v 
Chlumčanech nezahrál a musel jsem ve 24 letech ukončit svou 
sportovní kariéru. Na fotbal jsem ale nezanevřel. Snažím se dále 
pomáhat, vzhledem ke svému pracovnímu vytížení hlavně jako 
funkcionář místního fotbalového oddílu a v posledních letech 
také jako člen výkonného výboru TJ Keramika Chlumčany. Sna-
žím se získávat hlavně finanční dotace na sportování dětí a mlá-
deže, což se nám v posledních letech, troufám si říct, daří.

Jak jste se dostal ke své profesi?
Jak se říká “všechno zlé je k něčemu dobré”, po zranění jsem se 
začal ještě víc věnovat studiu. Já jsem nikdy problém s učením 
neměl. Maturoval jsem v matematicko-fyzikální třídě gymnázia 
na Mikulášském náměstí v Plzni. Na Západočeské univerzitě v 
Plzni jsem později na Fakultě aplikovaných věd postupně získal 
titul inženýra, doktora (Ph.D.) a docenta. Vše v oboru Kyberneti-
ka, pod který můžeme začlenit dnes velmi známou a populární 
umělou inteligenci. Doufám, že tak aspoň trochu bořím mýty o 
tom, že fotbalisté jsou jenom “kopačky”. Vždyť já odmalička byl 
jasná “kopačka”. Fotbalu (a sportování) jsem věnoval prakticky 
veškerý volný čas. Naopak si myslím, že sportování může dětem 
jenom prospět a vybavit je do života cennými návyky a zkuše-
nostmi. Naučí je, jak se chovat v kolektivu, týmové spolupráci, 
zodpovědnosti vůči druhým, prostě všem důležitým vlastnos-
tem, které ve svém nejenom profesním životě zúročíte. I proto si 
myslím, že by si každé dítě mělo nějaký sport třeba jen rekreačně 
zkusit.

A nyní již dotazy na váš zajímavý projekt. Proč jste se rozhodli 
hlas zaznamenávat?
Náš projekt využívá technologii syntézy řeči, tedy jakýsi pro-
gram, který dokáže mluvit a například přečíst libovolný text 
lidskou řečí. Na našem pracovišti katedry kybernetiky Fakulty 
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni se touto pro-
blematikou zabýváme už více než dvacet let. Obvykle se ale pro 
syntézu řeči využíval hlas profesionálního řečníka, jenž pro tyto 
účely musel ve specializované zvukové komoře pečlivě nahrát 
velké množství vět. Existuje však skupina lidí, kterým hrozí, že 
kvůli závažnému onkologickému nebo neurodegenerativnímu 

onemocnění o hlas přijdou. V případě zhoubného nádoru 
musí podstoupit totální laryngektomii - operaci, při níž lé-
kaři odstraní celý hrtan a tudíž i hlasivky. Tito lidé pak už bo-
hužel nikdy nemohou mluvit svým hlasem. I když mohou pro 
syntézu řeči využívat hlas profesionálního řečníka, často by 
chtěli i po ztrátě schopnosti mluvit nadále komunikovat svým 
vlastním hlasem. Protože ale doba mezi zjištěnou diagnózou a 
nutnou operací bývá velmi krátká (řádově dny), nemohou si do-
volit strávit dlouhou dobu ve studiu. My jsme se rozhodli celý 
proces nahrávání vlastního hlasu významně zjednodušit a dát 
tak každému zájemci možnost si v klidu nahrát svůj hlas z po-
hodlí svého domova. 

Jak probíhá konzervace hlasu?
Konzervací hlasu (nebo také bychom mohli říct zálohou hlasu) 
rozumíme nahrání hlasu konkrétního člověka v aktuální kvali-
tě a s aktuálními charakteristikami, kterými v době nahrávání 
disponuje, a vytvoření tzv. hlasového balíčku, kopírujícího hla-
sovou identitu daného člověka. Vlastní proces konzervace není 
nijak složitý. Zájemce se zaregistruje do webového portálu a zpří-
stupní se mu speciální internetová stránka, jakýsi internetový 
nahrávač s intuitivními tlačítky typu “Nahraj”, “Zastav” apod., a 
bude číst věty, které se mu objeví na obrazovce. Protože vše musí 
být automatické, bude program uživatele také kontrolovat a řek-
ne mu, jestli větu nahrál v pořádku nebo ho upozorní na případ-
ný problém. Záznamy pak program sám bez pomoci lidí-expertů 
zpracuje. Výsledný hlasový balíček si uživatel jednoduše stáhne 
a pomocí speciální aplikace bude moci svůj vlastní syntetický 
hlas používat v běžném mobilu, tabletu nebo počítači. Kromě 
výše zmíněné skupiny lidí mohou konzervaci hlasu využít i jiní 
zájemci, třeba “techničtí” nadšenci, kteří budou chtít, aby za ně 
jejich přístroje typu automatického záznamníku mluvily jejich 
vlastním hlasem.

Jaké věty si lidé nejčastěji nahrávají?
Věty, které lidé budou nahrávat, si nemohou vybrat. Kdybychom 
je nechávali číst libovolný text, mohlo by se stát, že nám některé 
důležité řečové jevy budou chybět a nemohli bychom tak zaru-
čit dobrý výsledek. Proto jsme museli postupovat jinak. Cílem 
syntézy řeči je na řeč převést jakýkoliv text (odtud také název 
technologie TTS z angl. text-to-speech) včetně nesmyslného, a 
k tomu je třeba mít hlasový balíček s co nejvíce řečovými, fo-
netickými i intonačními prvky. Věty proto vybíráme speciálním 
algoritmem, který zaručí co největší fonetickou a intonační bo-
hatost. Intonační charakteristiky ovlivňují vyznění věty – velice 
zjednodušeně si můžeme představit, že ovlivňují, jestli věta vyz-
ní jako oznamovací nebo jako tázací.

Jaké jsou odezvy na váš projekt?
V rámci projektu jsme hlasovou konzervaci provedli přibližně 
60 lidem. Kromě pacientů mezi nimi byli i dobrovolníci, kteří 
nám pomáhali celý proces vyladit. Největším oceněním pro nás 
je, když vidíme, že námi navržené řešení někomu pomáhá, že ho 
někdo používá. Dojemné bývá, když se nám například svěřují, že 
jsou rádi, když i po operaci slyší svůj vlastní hlas nebo když jim 
rodina či přátelé řeknou, že je poznávají, že jsou to oni. Dokon-

Rozhovor s Jindřichem Matouškem
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Na Den české státnosti, dne 28. září 2021, dorazilo více jak pět 
desítek majitelů vozů Tatra na chlumčanské náměstí, aby před-
stavili své benzinové miláčky. V příjemném podzimním dopole-
dni tak mohli návštěvníci obdivovat automobily jak z relativně 
nedaleké historie, tak  staré již téměř jedno staletí. Po loňské vy-
nucené covidové pauze se fandové automobilové historie mohli 
setkat na den přesně po dvou létech.  
 Organizátor setkání, pan Václav Joudal, věnoval letošní 11. roč-
ník PŘEHLÍDKY ELEGANCE AUTOMOBILŮ TATRA   vzpomínce 
na zesnulé klubové přátele a bylo to setkání důstojné. V samot-
ném středu vzpomínkového tabla byl například umístěn pan Ja-
roslav Hrubý, dlouholetý konferenciér chlumčanských setkání. 
 Přehlídky elegance vozů TATRA se v Chlumčanech konají již od 
roku 2010 a zejména pravidelní účastníci mají rozhodně na co 
vzpomínat. Pro majitele veteránů je totiž vždy připraven boha-
tý doprovodný program i mimo obec Chlumčany při společné 
vyjížďce. V uplynulých letech tak tatrováci navštívili například 
zámek v Červeném Poříčí, hrad Roupov, zámek Lužany, klášter 
Chotěšov, statek Gigant Záluží. Společně tatrováci v předešlých 
ročnících vystoupali například na rozhlednu v obci Chalupy, ex-
kurzí prošli keramické závody v Chlumčanech. Mezi pestré do-
plňky těchto akcí patřily například vyhlídkové lety helikoptérou 
v roce 2011, projížďky kočárem v roce 2014 či oběd z polní kuchy-
ně tažené Tatrou T 805 v roce 2016. 
 V letošním roce absolvovali tatrováci komentovanou prohlídku 
historických letadel na letišti v Líních a dvanáct vylosovaných 
účastníků si mohlo užít i vyhlídkového letu nad Plzní.  
 Nesmíme zapomínat rovněž na doprovodný program, který je 
každým rokem pořádán na chlumčanském náměstí. Vedle stán-

ků s bohatým občerstvením tak nikdy nechybí živá hudba. 
V uplynulých letech tak v Chlumčanech hrály například skupiny 
SEŠLOST VĚKEM, FOUSBAND, ŠÍLENÝ KAREL, MAJKL BAND či 
PLZENŠTÍ HELIGONKÁŘI a manželé Gelanovi.    
Obec Chlumčany je ráda přispěvatelem takovéto události a panu 
Joudalovi přeje do dalších roků dostatek energie a pevné zdraví.

V letech 2020 – 2022 realizuje Centrum pro komunitní práci 
západní Čechy v partnerství s městem Přeštice plánování soci-
álních služeb. Cílem je pomoci rozvoji potřebných sociálních 
služeb na Přešticku. Do projektu jsou zapojeni zástupci obcí a 
sociální pracovníci Městského úřadu Přeštice, poskytovatelé 
sociálních, zdravotních a jiných služeb, spolky, pečující osoby, 
senioři, osoby se zdravotním postižením, rodiče s dětmi a další 
širší veřejnost. 
V rámci projektu se také představují jednotliví poskytovatelé se 
svou nabídkou, kterou může v případě potřeby kdokoliv využít. 
Informace o projektu a možnostech jak se také do plánování 
služeb zapojit, můžete nalézt na webu Sociální služby Přešticka 
– www.kaposos.wordpress.com nebo lze kontaktovat Lenku Čer-
venkovou z Centra pro komunitní práci západní Čechy (telefon: 
722 466 185, e-mail: lenka.cervenkova@cpkp.cz ). 
Jedním z poskytovatelů, který nabízí své služby na Přešticku, je 
organizace Raná péče Kuk, z.ú. Organizace poskytuje zdarma 
služby rodinám s dětmi se zrakovým nebo kombinovaným posti-
žením nebo ohrožením vývoje od narození do 7 let věku. 
Sociální terénní služba Raná péče je jedinečná a má nezastupi-
telné místo při podpoře rodičů v péči o dítě s postižením v raném 
věku. Žádná dostupná sociální služba nenabízí takto komplexní 
a plnohodnotnou pomoc rodinám pečujícím o dítě se zrakovým 
nebo kombinovaným postižením.
Organizace působí v celém Plzeňském a Karlovarském kraji. Po-
radci poskytují konzultace přímo v rodině, v jejím přirozeném 

prostředí, a to v rozsahu 1x za 1–3 měsíce dle potřeb rodiny. Ro-
dina má možnost se na svého poradce kdykoliv obracet telefo-
nicky nebo mailem. Rodiny nejčastěji využívají sdílení náročné 
životní situace, jakou péče o dítě s kombinovaným postižením je. 
Sdílení pomáhá se v situaci zorientovat a hledat možnosti řešení. 
Přínosem pro rodiny jsou odborné rady týkající se vývoje dítěte s 
postižením, zapůjčení a instruktáž k pomůckám, zkušenosti z ji-
ných rodin, kontakty na odborníky, informace o vzdělávání, vyu-
žití sociálních dávek a jiných možností získávání financí. Přístup 
k rodinám je vždy individuální a partnerský. Poradci nehodnotí, 
neodsuzují, ale radí a doporučují.  
Práce organizace navazuje a doplňuje práci lékařů a dalších 
odborníků. Poradci mají čas vysvětlit si a probrat s rodinou, co 
potřebuje, umožnit jí se zastavit a zamyslet se nad svou situací, 
zároveň nabízí pohled zvenčí a třeba i jiné možnosti řešení jejich 
situace. Cílem je, aby rodina službu nepotřebovala, byla ve svém 
fungování a rozhodování samostatná a mohla žít běžným způso-
bem života ve své komunitě.
Kontakty:
Raná péče Kuk, z.ú.
Tomanova 5, 301 00 Plzeň
tel: 377 420 035, 724 400 815
mail: plzen@ranapece.eu
www.ranapecekuk.eu
www.facebook.com/ranapecekuk

Děkujeme za spolupráci všem, kteří rozvoj služeb na Přešticku 
podporují!

Tatrováci přijeli do Chlumčan zavzpomínat

Sociální služby Přešticka

redakce

ce jeden člověk dnes syntézu svého vlastního hlasu používá 
při své práci policejního psychologa. Nebo nás kontaktovala 

mladá maminka, která měla podstoupit jistý operační zákrok na 
štítné žláze a měla obavu, že kdyby při operaci nedejbože o hlas 
přišla, už by nikdy děti neslyšely její hlas. I této paní jsme hlaso-
vou konzervaci provedli. Náš projekt byl oceněn i tím, že jsem za 
vedení projektu v roce 2020 obdržel Cenu města Plzně.

Kde získají lidé bližší informace ke konzervaci hlasu?
Základní informace o projektu je možné nalézt na webové strán-
ce uchovejhlas.cz, kde je pro případné zájemce uveden i kon-
taktní email. Protože našimi primárními uživateli jsou pacienti, 
kterým hrozí ztráta hlasu, zvyšování informovanosti těchto pa-
cientů je velmi důležité. To má za úkol náš projektový partner 
- Lékařská fakulta Univerzity Karlovy v Praze, která povědomí 
o našem projektu šíří i mezi lékařskou veřejnost na odborných 
kongresech a vědeckých konferencích u nás i v zahraničí.
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CHLUMČANSKÁ OHLÉDNUTÍ

Svůj vesnický ráz Chlumčany definitivně ztrácejí s postupnou 
výstavbou a osidlováním tzv. starého a nového sídliště. Výstavby 
těchto sídlišť intenzivně probíhaly mezi roky 1961 – 1974. Napří-
klad jen v období od roku 1961 do konce roku 1963 se do nových 
bytů na ulici Boženy Němcové nastěhovalo 574 nových nájem-
níků. Chlumčany tak v průběhu jednoho desetiletí prožívají dvě 
zásadní migrační vlny, které vrcholí na začátku sedmdesátých 
let. 
 V návaznosti na příliv obyvatelstva byly dokončeny i nová bu-
dova Mateřské školy v roce 1963, prodejna potravin v roce 1964 
a budova Základní školy v roce 1966. Kulturní dům byl ve dvou 
stavebních etapách předán do užívání v roce 1978 ( restaurace, 
kino, salonky ) a v roce 1981 ( společenský sál ).
 Období po roce 1989 je v Chlumčanech ve znamení rozsáhlých 
investic především do technické infrastruktury. Obec v letech 
1990 až 2001 provedla investiční akce v hodnotě 90 milionů ko-
run. Ve výčtu těchto akcí můžeme připomenout plynofikaci, síť 
veřejného osvětlení, průtah obcí – ulice Komenského, asfaltové 
komunikace, chodníky, zdravotní středisko.  
 S probíhající developerskou výstavbou v současných Chlumča-
nech, kdy jsou dosídlovány lokality Na Nivách a V Hořejkách a 
připraven je projekt výstavby Na Rybníčkách, můžeme hovořit o 
třetí migrační vlně

Ladislav Bechyňský

Migrační vlny – lidé a výstavba Část 31.
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Hledáme
Operátory
výroby
do Chlumčan

since 1883

Operátory
33.000 Kč

 5 týdnů dovolené

 13. plat
 37,5 hodin / týdně

   benefi ty od 15 900 / rok

Stabilní práce na kariera.rako.cz

tel.: 378 022 750
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